



AIG(2023)LD2

24/03/2023

Council of Europe Convention on Access to Official Documents
(CETS No. 205) – the Tromsø Convention

*Convention du Conseil de l'Europe sur l'accès à l'information
(STCE n°205) – la Convention de Tromsø*

ACCESS INFO GROUP

**GROUPE ACCÈS À L'INFORMATION
(AIG)**

ADOPTED DECISIONS / DÉCISIONS ADOPTÉES

2nd meeting / 2^e réunion

22-24 March / mars 2023

<p>Item 1: Opening of the meeting and adoption of the agenda</p>	<p>Point 1 : Ouverture de la réunion et adoption de l'ordre du jour</p>
<p>The Group adopted the agenda as it appears in document AIG(2023)OJ1.</p>	<p>Le Groupe adopte l'ordre dans le document AIG(2023)OJ1.</p>
<p>Item 2: Examination of preliminary draft reports prepared by the Rapporteurs</p>	<p>Point 2 : Examen des rapports préliminaires préparés par les Rapporteurs</p>
<p>The Group decided that the structure of its first baseline evaluation report for 11 Parties (Bosnia and Herzegovina; Estonia; Finland; Hungary; Iceland; Lithuania; the Republic of Moldova; Montenegro; Norway; Sweden; Ukraine) will be based on each article of Section I of the Convention (article-by-article approach).</p> <p>The Group instructed the Secretariat to prepare a draft baseline evaluation report on the basis of the preliminary drafts prepared by the rapporteurs as well as discussions during the meeting for examination at its 3rd meeting (4-6 July 2023). Wherever necessary, the draft should include possible clarification questions to Parties.</p>	<p>Le Groupe décide que la structure de son premier rapport d'évaluation de référence des 11 Parties (la Bosnie et Herzégovine ; l'Estonie ; la Finlande ; la Hongrie ; l'Irlande ; la Lituanie ; la République de Moldova ; le Monténégro ; la Norvège ; la Suède ; l'Ukraine) sera basée sur chaque article de la Section I de la Convention (approche article par article).</p> <p>Le Groupe charge le Secrétariat de préparer un projet de rapport d'évaluation de référence en tenant compte des projets préliminaires préparés par les rapporteurs ainsi que des discussions au cours de la réunion, pour examen lors de sa 3^e réunion (4-6 juillet 2023). Si nécessaire, ce projet devrait inclure des questions de clarification pour les Parties.</p>
<p>Item 3: Discussion on the / prepare the first baseline evaluation report</p>	<p>Point 3 : Discussion sur le plan de travail du AIG concernant la préparation du premier rapport d'évaluation de référence</p>
<p>The Group agreed to the provisional timetable for the first baseline evaluation 2023-2024 (AIG/Inf(2023)01REV).</p> <p>It decided to invite relevant civil society organisations, on the basis of a list to be proposed by the Secretariat in consultation with the President, to comment on the national legislative frameworks and their presentation in the reports submitted by the first 11 Parties, before its 3rd meeting.</p>	<p>Le Groupe approuve le calendrier provisoire de la première évaluation de référence 2023-2024 (AIG/Inf(2023)01REV).</p> <p>Il décide d'inviter les civils pertinentes, sur la base d'une liste proposée par le Secrétariat en consultation avec la Présidente, à commenter les cadres législatifs nationaux et leur présentation dans les rapports soumis par les premières 11 Parties, avant sa 3^e réunion.</p>
<p>Item 4: Discussion on how to consider the report submitted by Armenia pursuant to Article 14, paragraph 1, of the Convention</p>	<p>Point 4 : Discussion sur le traitement du rapport de l'Arménie en / paragraphe 1, de la Convention</p>

<p>The Group took note of the report submitted by Armenia and decided to deal with it after the first baseline evaluation report pursuant to Rule 26.4.</p>	<p>Le Groupe prend note du rapport soumis par l'Arménie et décide de le traiter après le premier rapport d'évaluation de base en vertu de la Règle 26.4.</p>
<p>Item 5: Other Business</p>	<p>Point 5 : Questions diverses</p>
<p>Item 6: Adoption of the list of decisions</p>	<p>Point 6 : Adoption de la liste de décisions</p>
<p>Pursuant to Rule 23.1. of its Rules of Procedure, the Group adopted the present list of decisions.</p>	<p>En vertu de la Règle 23.1. de ses Règles de procédure, le Groupe adopte la présente liste de décisions.</p>